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Condol. El rector demana que consti en acta el condol de la comunitat pel traspàs de Montse Pons 
Navarro, professora associada de l’ETSAV. 

La situació econòmica de la UPC. El rector informa sobre la situació financera de la UPC i explica 
que  continua  sent molt delicada. Recorda que  la Generalitat de Catalunya  va  fer efectiva en el 
darrer moment    la nominativa del darrer mes d’octubre  i que  aquest  fet  va  complicar  força  el 
procés de pagament. Afegeix que s’ha demanat a  la Generalitat de Catalunya que en mantingui 
informada la Universitat en tot moment. 
 
El  rector  informa  també  que  els  rectors  i  rectores  de  les  universitats  públiques  catalanes  han 
demanat  una  reunió  amb  el  secretari  d’Universitats,  Antoni  Castellà,  per  plantejar  la  delicada 
situació de  la tresoreria de  les  institucions  i demanar  les previsions de transferència dels  imports 
pendents del 2012. Explica també que des de l’ACUP s’està intentant consensuar una carta oberta 
als partits polítics que es presenten a les properes eleccions en la qual els rectors i rectores alerten 
que  la universitat pública no pot  fer  front a noves retallades  i  fent palès que  les reduccions que 
han patit les universitats han estat molt superiors a les que s’han fet en altres àmbits.  
 
El  rector analitza  la  situació de  les beques d’equitat  i detalla que es  va detectar  certa  confusió  
entre  l’estudiantat  sobre  el  procés  de  sol∙licitud  d’aquestes  beques.  Apunta  que  aquesta 
mancança també va ser explicitada en el Consell de Govern pel mateix estudiantat  i  informa que 
s’ha  realitzat  una  acció  de  comunicació  complementària  que  ha  servit  perquè  se  n’hagi 
incrementat substancialment el nombre de sol∙licituds. Assegura que l’objectiu ara ha de ser que, 
abans de final d’any, els estudiants i estudiantes puguin saber si han obtingut l’ajut per completar, 
si s’escau, el pagament de la matrícula. 
 
El rector repassa la seva activitat institucional i informa sobre l’entrevista amb el representant de 
l’Assemblea Nacional Catalana,  Jordi Manyà, així com de  la  reunió mantinguda amb el degà del 
Col∙legi d’Enginyers,  Joan Vallvé; el director d’ENGINOVA,  Josep M. Román; el professor  Ferran 
Laguarta,  i el responsable d’Innova 31, Ramon Morera. La reunió va estar dirigida a potenciar el 
programa de capital risc  Innova31  i a cercar possibilitats de coordinar‐lo amb altres  iniciatives  ja 
existents en aquest àmbit. 

El  rector  informa  també  de  la  seva  participació  com  a  jurat  en  els  premis  de  reconeixement 
empresarial CECOT 2012 i de la seva presència a l’acte de lliurament de les medalles i les plaques 
Narcís Monturiol 2012 al mèrit científic i tecnològic. En l’edició d’enguany han estat guardonats els 
professors de la UPC Joaquim Casal i Maria Pau Ginebra. 

Igualment,  el  rector  fa  referència  a  la  seva  assistència  a  una  sessió  de  les  tertúlies  “Pa  amb 
tomàquet”, en aquesta ocasió convidat pel ponent de la sessió, el candidat del PSC, Pere Navarro. 
També  comenta  la  seva  presència  a  la  Jornada  de  la  Innovació  en  Catalunya,  organitzada  pel 
LEITAT,  que  duia  el  títol  “Reptes  i  oportunitats  de  la  innovació  a  Catalunya,  Estratègia  2013”. 
També fa referència a la seva assistència tant a l’acte de presentació de l’ICFO al cos consular, amb 
motiu del desè aniversari de  l’Institut,  com  a  la presentació pública del projecte Barcelona KEY 
(Knowledge Economy Yard), al districte 22@. Explica que aquesta última  iniciativa és un projecte 
de  la  Generalitat  de  Catalunya,  l’Ajuntament  de  Barcelona  i  l’Ajuntament  de  Sant  Adrià  que 
reforçarà el Campus de l’Enginyeria i que està emmarcat en un concurs internacional per atraure 



institucions  i  empreses de  tot el món  amb un horitzó  situat  en  l’any 2014. Apunta que  aquest 
projecte és  també una oportunitat per a  la UPC en el cas que  s’acabi concretant  la participació 
d’universitats  estrangeres  amb  les  qual  la Universitat  podria  arribar  a  acords  per  dur  a  terme 
dobles titulacions. Tot això, matisa, tenint en compte que es tracta d’un projecte molt obert, que 
té similituds amb una experiència similar duta a terme a Nova York i que afecta uns 140.000 m2. 

El rector informa també sobre el viatge institucional que ha realitzat a Mèxic per assistir a la junta 
general de la xarxa CINDA en qualitat de president d’aquest ens. Explica que entre altres projectes 
s’ha impulsat una més gran presència d’universitats brasileres i portugueses en la xarxa. En el marc 
de la mateixa visita al país asteca, el rector informa de la seva visita al Consell Nacional de Ciència i 
Tecnologia (CONACyT) i a diversos centres de recerca amb els quals la UPC manté vincles. 

Convenis. Entre els convenis signats recentment, el rector informa sobre l’acord amb l’Obra Social 
“la Caixa” per a  la  captació de  talent  i  sobre  la  signatura d’un el conveni amb ENDESA per a  la 
renovació de  la Càtedra Victoriano Muñoz Oms. També  fa  referència a  l’adhesió de  la Fundació 
BCN Formació Professional,  com a entitat agregada al projecte  “Campus Energia” del programa 
Campus  d’Excel∙lència  Internacional,  i  a  l’acord  amb  la  Generalitat  de  Catalunya,  l’Ajuntament 
d’Igualada i el Consorci Escola Tècnica d’Igualada per al trasllat de l’Escola d’Enginyeria d’Igualada. 
El rector informa igualment sobre la recent renovació de la Càtedra Klockner. 

Pel que fa a la seva presència en actes institucionals, el rector fa referència a l’acte de lliurament 
de les beques Màsters Excel∙lència de la Fundació Catalunya Caixa i a la inauguració de la trobada 
anual de la Xarxa Telescopi, que va organitzar la CUDU i que està centrada en les bones pràctiques 
universitàries.  Afegeix  que  s’està  promovent  un  acord  per  incorporar  noves  universitats  a 
Telescopi a través de la xarxa CINDA. 

El  rector  informa  sobre  l’acte  de  presentació  del  Centre  Internacional  de  Formació  de 
Controladors de Tràfic Aeri de la UPC, que està vinculat a l’EETAC. Recorda que es tracta d’un tema 
que es va iniciar fa un any i que s’ha concretat ara, que s’ha aconseguit l’acreditació d’AENA de la 
titulació de control aeri que s’impartirà.  

També  fa  esment  de  la  seva  assistència  al  lliurament  dels  IX  Premis  Abertis  de  Recerca,  que 
s’organitzen des la Càtedra Abertis de la UPC i que van tenir lloc a l’ETSECCPB, així com de la seva 
presència en un acte organitzat amb motiu de la FESTIBITY. 

El  rector  informa  que  Federico Morán  ha  estat  nomenat  secretari  d’Universitats  del Ministeri 
d’Educació,  Cultura  i  Esport  i  que  s’ha  modificat  la  llei  d’educació.  Apunta  que  aquesta 
modificació, malgrat el que pugui semblar a primera vista, té una repercussió important sobre les 
universitats perquè modifica aspectes tan rellevants com, per exemple, les proves de selectivitat.  
En aquest sentit, explica que, segons la informació més recent de què disposa, el Ministeri vol fer 
servir  ara  els  resultats  de  la  revàlida  i  que  no  queda  clara  quina  seria  la  participació  de  les 
universitats. Afegeix que  la situació actual de  la selectivitat està molt determinada, d’una banda, 
per  la  transferència de  les  competències a  les comunitats autònomes  i, d’una altra, pel  fet que 
l’accés  a  la  universitat  està  regulat  per  la  LOMLOU.  Repassa  anteriors  propostes  sobre  la 
selectivitat que no  s’han acabat de concretar mai  i apunta que, en  tot  cas, es  tracta d’un canvi 
important que ha  tingut  ja  força contestació per part de  rectors  i  rectores  i  responsables de  les 
comunitats  autònomes. Afegeix,  finalment, que està previst debatre  la qüestió  en una propera 
reunió del Consell d’Universitats.  



Posteriorment, el  rector  informa sobre  la situació del màster d’agrònoms de  l’ESAB. Explica que 
l’ESAB és una escola que omple  la  seva oferta amb uns 200 estudiants d’entrada  cada any, als 
quals és lògic proporcionar‐los una continuïtat. Explica que el màster de la UPC es va aprovar en la 
darrera reunió del Consell  Interuniversitari de Catalunya  i que ara es dialogarà amb  la Secretaria 
d’Universitats  i amb  la Universitat de Lleida,  ja que aquest és  l’acord al qual es va arribar en una 
reunió a la qual van assistir tant el director general d’Universitats , Lluís Jofre, com el mateix rector 
de la Universitat de Lleida, Roberto Fernández.  
 
El  rector  informa  també  sobre  la  decisió  del  Consell  Social  de  condicionar  l'aprovació  de 
l'assignació individual dels nous complements per mèrits al PDI a que la Generalitat de Catalunya 
faci  efectius  aquests  diners  a  la UPC.  El  rector  recorda  la  difícil  situació  de  la  tresoreria  de  la 
Universitat,  però  argumenta  que  seria  injust  per  a  les  persones  que,  precisament,  estan 
demostrant que són les més actives i que, per això, s’estan fent les gestions oportunes davant de 
la Generalitat de Catalunya per poder fer els pagaments el més aviat possible.   

 
 
 
Premis i reconeixements 

European Bussines Awards. La  fundació  i2Cat ha arribat a  la  final d’aquests premis europeus en 
reconeixement a la seva trajectòria en el desenvolupament d’activitats d’innovació.  

AAL Award 2012. Atorgat al consorci HELP per la creació d’un sistema de monitoratge de salut per 
a  persones  amb  Parkinson.  En  aquest  consorci  hi  participa  la UPC  a  través  del  professor  Joan 
Cabestany.  

Campions  de  la  segona  edició  de  la MotoStudent.  L’equip  ETSEIB  Racing,  dirigit  pel  professor 
Carlos  Sierra Garriga, es va proclamar  campió d’aquest esdeveniment amb el prototip de moto 
ER12, que va quedar primer en la cursa i segon en la distinció de projecte industrial.   

Premis  ITworldEdu  2012  a  la  Innovació  Educativa.  ITworldEdu  és  el  punt  de  trobada  de 
professionals  del  sector  de  l’educació  i  de  les  TIC  promogut  per  la  Generalitat  de  Catalunya  i 
l’Ajuntament  de  Barcelona.  En  la  cinquena  edició,  UPCnet  ha  rebut  la Menció  a  la  Capacitat 
d’Integració per Atenea.  

World  Technology  Awards.  L’aplicació  uWhisp,  creada  pels  alumni    de  la  FIB  Joan  Casas,  Iuri 
Aranda,  Miquel  Las  Heras  i  Miquel  Puig,  ha  guanyat  el  primer  premi  en  la  categoria  de 
Comunicacions de Màrqueting d’aquest certamen, organitzat per  la World Technology Network. 
Aquesta aplicació permet publicar àudio a les xarxes socials.  

 

 

Adhesions 

Suport al projecte de Declaració Universal de  la Democràcia promogut pels professors Federico 
Mayor  Zaragoza  i  Karel  Vasak,  que  serà  presentat  al  Fòrum Mundial  per  la  Democràcia,  que 
organitza el Consell d’Europa.  



Suport de l’ACUP al manifest “En defensa d’una política pública catalana de cooperació per la pau, 
els drets humans i el desenvolupament”.  

 
Suport de les universitats que conformen l’ACUP a la resolució del Parlament de Catalunya del dia 
27  de  setembre  que  constata  la  necessitat  que  el  poble  català  pugui  decidir  lliurement  i 
democràticament el seu futur col∙lectiu.  
 
Suport a la iniciativa de l’Ajuntament de Barcelona de constituir la societat City Protocol Society.  

 

 

 


